



အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစု
NATIONAL DEMOCRATIC FORCE

အမှတ် (၄၇)၊ ပထမထပ်၊ အနောက်မြင်းပြိုင်ကွင်းလမ်း၊ တာမွေအိုင်းအနီး၊ ဗိုလ်စိန်မန်ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့
No-47, First Floor, West Horse Race Course road, near Tarmwe Circle, BoSeinman Qr, Bahan township,
Yangon, Myanmar . Phone : 09 4500 570 88 0969 6266 969 email : ndfmyanmar.hq@gmail.com

အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ
အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီမူဝါဒ၊ သဘောထားနှင့်လုပ်ငန်းစဉ်များ
ကောက်နှုတ်ချက်အကျဉ်းချုပ်

နိုင်ငံရေးမူဝါဒအကျဉ်းချုပ်

က။ လူမှုရေးနစ်နာမှုများကို မဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်သရွေ့ လူမှုလွတ်လပ်ခွင့်အရသာများကို ပြည်သူတို့ ခံစားရရှိနိုင်မည်မဟုတ်။ ထိုရရှိသောလွတ်လပ်ခွင့်သည် ထိုရရှိသောလွတ်လပ်ခွင့်သည် ဒီမိုကရေစီစရိုက် သဘာဝနှင့်ကိုက်ညီသည့် လွတ်လပ်ခွင့်မျိုး ဖြစ်မှသာ ဒီမိုကရေစီ လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ကို ထူထောင်နိုင်မည် ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတို့ ခံစားနေရသော လူမှုရေးနစ်နာကျင်မှုများကို ဤဝါဒပါ လွတ် လပ်ခွင့်မျိုးဖြင့်သာ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ခ။ ပြည်သူတို့သည် နိုင်ငံရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တက်ကြွစွာပါဝင်သည့် အလှုပ်အရှုပ်ဒီမိုကရေစီ(Active Democracy)မျိုးတွင် ပါဝင်ရမည်။ ရွေးကောက်ပွဲများတွင် မဲပေးရုံသာ ဆောင်ရွက်ကြသည့် အငြိမ်ဒီမိုကရေစီ (Passive Democracy)မျိုး မဖြစ်စေရ။ စစ်ဝါဒကိုဆန့်ကျင်၍ မည်သည့်အာဏာရှင်အုပ်ချုပ်ရေးကိုမျှ လက်မခံ၊ ပြည်သူအတွင်း အလွန်အမင်းဆင်းရဲမွဲတေမှု ခံစားရခြင်းသည်လည်း လွတ်လပ်မှုကို ဖိနှိပ်ရာရောက်သည် ဟု ယူဆသည်။ ထို့ကြောင့် လူမှုရေးဒုက္ခများကို ဦးစွာဖယ်ရှားပယ်ဖျောက်ပြီးမှသာ ဒီမိုကရေစီလွတ်လပ်ခွင့် များကို လူလတ်တန်းစားအလွှာ ဖွဲ့ထွားရေးနှင့်အတူ ရရှိမည်ဟု ယုံကြည်သည့်ဝါဒ ဖြစ်သည်။

စီးပွားရေးမူဝါဒအကျဉ်းချုပ်

က။ တစ်ဦးတစ်ယောက်တစ်ဖွဲ့တစ်သင်းက လွှမ်းမိုးထားသော စီးပွားရေးမျိုး မဟုတ်ဘဲ ပြည်နယ်နှင့်တိုင်း အားလုံးရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတို့၏စီးပွားရေးဘဝ ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးစေရန် ရည်ရွယ်သည်။ ထို့ကြောင့် လက်ဝါး ကြီးအုပ်စီးပွားရေးစနစ်ကို ဆန့်ကျင်သည်။ သို့ဖြစ်ရာ တစ်ဦးချင်းပိုင်ဆိုင်မှုကို အပြည့်အဝ အာမခံချက် ရှိစေရ မည်ဖြစ်ပြီး ဈေးကွက်အတွင်းအပြည့်အဝပြိုင်ဆိုင်ခွင့် (Perfect Competition) ရှိစေရမည်။ ထို အတူ တရား မျှတသော စီးပွားရေးပတ်ဝန်းကျင်(level play field)ကို ဖော်ဆောင်ရမည်။ နိုင်ငံတကာရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုများ ပင်ရောက်လာပြီဖြစ်၍ နိုင်ငံတကာကျင့်ဝတ်ဥပဒေအရ ဖြေရှင်းပေးနိုင်သည့် လက်ဝါးကြီးအုပ်မှုကို ကာကွယ် သည့်ဥပဒေ (Anti-monopoly law) ကို ပြဋ္ဌာန်းရမည်။

ခ။ ငွေကြေးဖောင်းပွမှုကို ၅%အောက်တွင် ထိန်းထားစေရမည် ဖြစ်ပြီး ငွေကြေးဈေးကွက်တည်ငြိမ်ရေး ကို ဗဟိုဘဏ်က ထိန်းချုပ်ဆောင်ရွက်စေရမည်။ ဖက်ဒရယ်စနစ်ဖြင့် အုပ်ချုပ်မှုတွင် တိုင်း/ပြည်နယ်တို့အ တွင်း လုပ်ငန်းအလုပ်အကိုင် တိုးပွားလာမှုအပေါ်မူတည်၍ အခွန်ကောက်ခံမှုစနစ်ကို ဗဟိုအစိုးရတစ်ခုတည်း က တာဝန်ယူကောက်ခံသည့်စနစ်ကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲရမည်။

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဆိုင်ရာသဘောထားအကျဉ်းချုပ်

က။ လူမျိုးပေါင်းစုံစုပေါင်းနေထိုင်ကြသည့် ဤနိုင်ငံတွင် အမျိုးသားသွေးစည်းညီညွတ်ရေးသို့ ရောက်ရှိရန် ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီပြည်ထောင်စုတစ်ရပ်ကို ထူထောင်မှုဖြစ်မည်ဟု ယုံကြည်သည်။ ဤပြည်ထောင်စုတွင် အမျိုးသားတန်းတူညီမျှခွင့်၊ ကိုယ်ပိုင်ပြဋ္ဌာန်းခွင့်နှင့် မွေးရာပါအခွင့်အရေးများအတွက် အာမခံချက်ရှိစေမည်။ သို့သော် မည်သည့်လူမျိုး တစ်မျိုးမျိုးကမဆို လူမျိုးကြီးဝါဒကိုစွဲမှုကို ဆန့် ကျင်သည်။ ထို့အတူ လူမျိုးစွဲဝါဒ၊ ကျဉ်းမြောင်းသောလူမျိုးရေးဝါဒနှင့် အစွန်းရောက် အမျိုးသားရေးဝါဒသဘောထားများကိုလည်း လက်ခံခြင်း မရှိ၊ ငြင်းပယ်သည်။

ခ။ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် လက်နက်ကိုင်လမ်းစဉ်ကိုစွန့်လွှတ်၍ နိုင်ငံရေးနည်းလမ်းဖြင့် အဖြေရှာခြင်းကို ထောက်ခံယုံကြည်သည်။ စုပေါင်းအုပ်ချုပ်ရေး(ဗဟိုအစိုးရ)နှင့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ရေး(ပြည်နယ်အစိုးရ)တို့ပါဝင်သော ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုစနစ် ဖြစ်ရမည်။ ထိုစနစ်တွင် လွတ်လပ်သောဥပဒေပြုမှု မှုတသော သယံဇာတခွဲဝေသုံးစွဲမှု စသည့်ခွဲဝေအုပ်ချုပ်ခွင့်နှင့် ဗဟိုမှအာဏာဖြေလျှော့မှုများကို ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဟု အလေးအနက်ခံယူသည်။

နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒအကျဉ်းချုပ်

က။ နိုင်ငံခြားရေးတွင် မြန်မာ့အချုပ်အခြာအာဏာထိပါးခြင်းမခံရစေရေးသည် အဓိကဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် မည်သည့်အကြောင်းနှင့်မျှ စစ်ရေး၊ စီးပွားရေးဆိုင်ရာတို့တွင် တိုင်းတစ်ပါးတို့မှ လွှမ်းမိုးချယ်လှယ် လိုခြင်းမှန်သမျှကို လက်ခံမည်မဟုတ်။ ဆန့်ကျင်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံအချင်းချင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးတွင် မြန်မာနိုင်ငံရေရှည်ကိုင်စွဲလျက်ရှိသည့် ဘက်မလိုက်ရေးမူဝါဒဖြင့် နိုင်ငံခြားရေးကို ဖြောင့်မတ်မှန် ကန်စွာ လိုက်နာကျင့်သုံးမည်။

ခ။ မြန်မာနိုင်ငံသည် ဘန်ဒေါင်းမှု(၅)ချက်အရ နိုင်ငံကြီးငယ်မဟု တန်းတူရည်တူဆက်ဆံရေး၊ နယ်မြေ ပိုင်နက် မကျူးကျော်ရေးနှင့် နိုင်ငံတိုင်း၏ပြည်တွင်းရေးများကို ဝင်မစွက်ဖက်ရေး စသည့်မူကြီးများကို ကမ္ဘာ့ အလယ်တွင် နိုင်ငံရေးဂုဏ်သိက္ခာရှိရှိ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မည်။ ထို့အတူ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာနှင့် နိုင်ငံတကာဥပဒေစည်းမျဉ်းများကို မြန်မာ့အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားနှင့်ယှဉ်၍သာလျှင် စောင့်သိလိုက်နာမည် ဖြစ်သည်။

ပညာရေးဆိုင်ရာမူဝါဒအကျဉ်းချုပ်

က။ အခြေခံပညာရေးတွင် မိမိတို့အမိနိုင်ငံအပေါ် တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်များ သက်ဝင်စေရန်နှင့် သင်ကြားရေးတွင် ကလေးသူငယ်တို့မှ မိမိတို့၏ကိုယ်ပိုင်စွမ်းရည်များအပေါ် အလေးထားမှု ပိုမိုရှိစေရန် သင်ကြားရေးနည်းစနစ်များဖြင့်လည်း ကောင်း၊ တက္ကသိုလ်များအထိ မသင်ကြားနိုင်သူများကို ဘဝအာမခံချက်ရှိစေသော သက်မွေးမှုသိပ္ပံကောလိပ်များဖြင့် လုပ်ငန်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များမွေးထုတ် ပေးရန်။

ခ။ အဆင့်မြင့်ပညာရေးတွင် တက္ကသိုလ်များအား လွတ်လပ်သောပညာရေးစနစ်ဖြစ်လာစေရန် နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်ကြီးများနည်းတူ ပုဂ္ဂလိက၊ကိုယ်ပိုင်ကြီးကြပ်စီမံအုပ်ချုပ်သော တက္ကသိုလ်ကြီးများ ပေါ်ပေါက်စေရန်နှင့် အဆိုပါတက္ကသိုလ်များတွင် တိုင်းရင်းသားဘာသာစာပေ သင်ကြားရေးကိုလည်းကောင်း၊ နိုင်ငံ့စီးပွား အဓိကအထောက်အကူဖြစ်သော နိုင်ငံအပုဂံးတွင် စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာပြန့်ပွားရေးတို့ကိုလည်းကောင်း အလေးထားသင်ကြားစေရန်။

အမျိုးသားကျန်းမာရေးဆိုင်ရာမူဝါဒအကျဉ်းချုပ်

က။ နိုင်ငံ၏ပြည်သူ့ဦးရေနှင့် ဆရာဝန်အရေအတွက်၊ ပြည်သူ့ဦးရေနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းအရေအတွက် မျှတညီညွတ်သော ကိန်းဂဏန်းသို့ ရောက်စေရန် နှစ်အလိုက် တစ်ဖြည်းဖြည်း တိုးမြှင့်ခန့်ထားရန်။ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံ၏ကျန်းမာရေးအသုံးစရိတ်ကိုလည်း တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေးရန်၊ ကျေးလက်နှင့်မြို့ပြ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ကွာဟချက်ကို သိသိသာသာကျဉ်းကျနိုင်းစေရန် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးမှူးများကို ထားရှိခန့်အပ်နိုင်ရေးအတွက် ကာလတိုသင်တန်းများ ထူထောင်ပေးရန်။

ခ။ ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှု ကျယ်ပြန့်ထိရောက်စေရန် ကျေးလက်ကျန်းမာရေး ဆေးပေးခန်းနှင့် ဆေးကုသခန်းများဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး ၊ တိုင်းနှင့်ပြည်နယ်အစိုးရတို့မှ ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံကြီးများကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်မှ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးများ၏ ဆေးကုသမှုဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှု တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် အမျိုးသားကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုဥပဒေသစ်တစ်ရပ် ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်း၍ ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးရန်။

လယ်ယာကဏ္ဍဆိုင်ရာမူဝါဒအကျဉ်းချုပ်

က။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် စိုက်ပျိုးနိုင်သည့်မြေဧက ၄၅သန်းရှိရာတွင် ၁၉သန်းမျှကိုသာ စိုက်ပျိုးနေသည်။ ယင်း ၁၉သန်းသည် စိုက်ပျိုးမြေများထဲမှာ သိမ်းယူခံရမှု၊ စိုက်ပျိုးနိုင်ခြင်းမရှိဘဲ လယ်ယာမြေပိုင်ဆိုင်မှု အငြင်းပွားလျှက်ရှိနေမှုနှင့် အချို့ဒေသများတွင် သုံးသီးစိုက်ပျိုးနိုင်သော်လည်း အချို့ဒေသများတွင် တစ်သီးသာစိုက်ပျိုးနိုင်မှုအပြင် နိုင်ငံတော်မှပေးအပ်သော စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေ မရရှိမှုနှင့် ရရှိသော်လည်း အပြည့်အဝမရရှိနိုင်မှု စသည်တို့ကို တောင်သူလယ်သမားများ တွေ့ကြုံခံစားနေရသည်။ ထို့ကြောင့် ကိုလိုနီခေတ်တွင် ဆန်တန်ချိန် သုံးသန်းအထိ တင်ပို့နိုင်ခဲ့သော်လည်း ယခုအခါ ထိုမျှဆန်တန်ချိန်ကို နှစ်စဉ်တင်ပို့နိုင်ရန် မဖြစ်နိုင်သည့်အခြေအနေတွင် ရှိနေပါသည်။

ခ။ သို့ပါ၍ စပါးအထွက် နှစ်စဉ်တိုးတက်ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် သင့်တော်သည့် မြေအမျိုးအစားတွင် သင့်တော်သည့်စပါးမျိုးကောင်း ရရှိစိုက်ပျိုးရေး၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာနှင့် သွင်းအားစုများဖြစ်သည့် ဓာတ်မြေဩဇာ၊ထွန်စက်၊ချွေလှေ့စက် စသည့်တို့အပြင် စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေ အပြည့်အဝရရှိနိုင်ရေးတို့ကို နိုင်ငံတော်က ပံ့ပိုးပေးရန်။ နယ်စပ်ဒေသများမှ တစ်ဘက်နိုင်ငံသို့ တရားဝန်ကုန်စည်ပို့ဆောင်ခွင့်ရရှိစေရန်၊ တောင်သူများအကျိုးအတွက် ထွက်ရှိသီးနှံများ ဈေးနှုန်းကျဆင်းနေမှုကို ကာကွယ်နိုင်ရန် သီးနှံအာမခံစနစ်ကို အမြန်ဆုံးအသက်ဝင်လာရေး ဆောင်ရွက်ပေးရန်။

အလုပ်သမားကဏ္ဍဆိုင်ရာမူဝါဒအကျဉ်းချုပ်

က။ အာဆီယံဒေသအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံအလုပ်သမားဈေးကွက်သည် လုပ်ခသက်သာခြင်း၊ အလုပ်သမားဘက်မှ ထိရောက်စွာကာကွယ်ထားသည့်ဥပဒေများ၊ အလုပ်ရှင်ဘက်မှ တိကျစွာလိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်သားအခွင့်အရေးကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ လျော့ရဲလျှက်ပင် ရှိနေသည်။ သို့ဖြစ်ရာ မြန်မာလုပ်သားဈေးကွက်ကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများက မျက်စေ့ကျဆဲနှင့် ဆွဲဆောင်မှု ရှိနေဆဲပင် ဖြစ်သည်။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာဥပဒေအရ မြန်မာလုပ်သားများကို ကျွမ်းကျင်လုပ်သားအဆင့်ရောက်စေရန် လုပ်ငန်းခွင်သင်တန်းများနှင့် လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံများအရ နှစ်အလိုက်တိုးမြှင့်ခန့်ထားရေးတို့ကို ကုမ္ပဏီဥပဒေများနှင့်အညီ ကြပ်မဆောင်ရွက်ပေးရန်ဖြစ်သည်။

ခ။ နောင်အခါတွင် အထူးစီးပွားရေးဇုန်များနှင့် စက်မှုဇုန်များ ပိုမိုလုပ်ကိုင်လာကြမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာလုပ်သားများ အလုပ်အကိုင်ရရှိရေးအတွက် လုပ်ငန်းစတင်ထူထောင်လည်ပတ်စဉ်ကပင် မြန်မာလုပ်သားဦးရေ

သတ်မှတ်ချက် ပါရှိစေရမည်။ ထို့ပြင် နေ့စားလရင်းသာမန်အလုပ်သမားများကို နှစ်ကာလသတ်မှတ်၍ အမြဲတမ်းလခစားဝန်ထမ်းများအဖြစ် ခန့်အပ်နိုင်ရေး နည်းဥပဒေ၊ ညွှန်ကြားချက်များ ထုတ်ပြန် ထားရှိစေရမည်။ အချိန်ပိုလုပ်ခများကို တရားနည်းလမ်းကျစွာ ခံစားရရှိစေရမည်ဖြစ်ပြီး လုပ်ငန်းခွင့်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာထောက်ပံ့မှုများ ရရှိစေရမည်။ အလုပ်ရှင်များ၏ မတရားခိုင်းစေမှု မခံရစေရန် စက်ရုံအုပ်ချုပ်မှုကော်မတီတွင် အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်ခွင့်ရှိစေရမည်။

ဆင်းရဲမွဲတေမှုလျော့ချရေးအပေါ် မူဝါဒအကျဉ်းချုပ်

က။ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့ချရေးကို အချက်တစ်ချက်တည်းနှင့် ဖြေရှင်း၍ ရနိုင်မည်ဟု မယူဆပါ။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် တစ်နေ့လုပ်ခ အမေရိကန်တစ်ဒေါ်လာ(၁၅၀၀/- အောက် ရရှိမှုကို အလွန်အမင်းဆင်းရဲတွင်းနက်နေသည်ဟုလည်းကောင်း၊ တစ်နေ့ ၂ဒေါ်လာ(၃၀၀၀ကျပ်) အောက်ကို သာမန်ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုဟုလည်းကောင်း မှတ်ယူပါသည်။ ထို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် စာရင်းအရ လူဦးရေထက်ဝက်ခန့်သည် ဆင်းရဲ မွဲတေမှုများအောက် ရောက်နေပြီဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ဆင်းရဲမွဲတေမှုသည် နိုင်ငံရေးအရပါ ဖြေရှင်းရမည့် လူမှုရေးဆိုင်ရာ နိုင်ငံရေးကိစ္စရပ် ဖြစ်လာပြီဖြစ်သည်။

ခ။ အထက်ပါဆင်းရဲမွဲတေမှုသတ်မှတ်ချက်နှစ်ခုနှင့် ချိန်ထိုးကြည့်ပါက အလုပ်အကိုင်ရတိုင်း ဆင်းရဲမှုအတွင်းမှ လွတ်မြောက်ပြီဟု မဆိုနိုင်ပါ။ တစ်ဖက်တွင် ကုန်ဈေးနှုန်းအဆမတန် တက်နေမှုကိုလည်း ထိန်းချုပ်ရမည် ဖြစ်သည်။ ထို့အတူ သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေနှင့် စိုက်ပျိုးရေးမရရှိမှု၊ လက်ငုတ်လက်ရင်းဆုံးရှုံးမှု၊ သဘာဝဘေးဒဏ်ခံစားရမှုအပြင် စစ်ဘေးဒဏ် ရပ်ရွာစွန့်ထွက်ပြေးနေမှုများသည်လည်း လူနေမှုဘဝနှင့် လူမှုစီးပွားရေးဘဝများကို ထိခိုက်စေမှုများပင်ဖြစ်၍ ဆင်းရဲမွဲတေမှုဖြစ်စေရန် တွန်းအားပေးသည့် အချက်များပင် ဖြစ်သည်။ ဥပမာ သန့်ရှင်း သော သောက်သုံးရေရရှိရေးသည် လူ့အခွင့်အရေးဖြစ်ပြီး နိုင်ငံအစိုးရတို့က တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးရမည့် ကိစ္စကြီးဖြစ်သည်ဟု NDFပါတီက မှတ်ယူပါသည်။